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Lørdag 2. november 2024 kl. 10.45 

 

Ad punkt 1:  Indledning 

Jørgen F H bød velkommen og gav udtryk for, at han var stolt over at være 
Servicekonferenceformand. 

Tak til Servicekonferenceudvalget, AA-data, Produktionen og 
repræsentanten fra Daglig Ledelse. 

Foreslog derefter et øjebliks stilhed, for at vi kunne samle tankerne. 

Mikrofonen gik rundt og de enkelte deltagere præsenterede sig kort med 
navn og funktionen her. 

 

Deltagere 

 

Konferencen 

Servicekonferenceformand Jørgen F-H     

Ordstyrer Anders R     

Referent Svend H     

Referent Anni T*     
    

Gæster       

Observatør, Norge Sverre H Fællesskab   

Observatør, Sverige Steffen O Fremsyn   
    

Ansøgere 

Viceformand for Hovedservicerådet Ivan W*     

Kasserer for Hovedservicerådet Søren S*     
    

Delegerede: 

1. års delegeret - Midtjylland Heini G Fremsyn X 

1. års delegeret - Midtjylland Ronni W H Fællesskab X 

2. års delegeret - Midtjylland Rasmus K Fremsyn X 

2. års delegeret - Midtjylland Ruben J Solidaritet X 

3. års delegeret - Midtjylland Claes B Fællesskab X 

3. års delegeret - Midtjylland Sofus B Oplysning X 
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1. års delegeret - Nordjylland Beata F Solidaritet X 

1. års delegeret - Nordjylland Finn Sp Solidaritet X 

1. års delegeret - Nordjylland Lis A Fællesskab X 

1. års delegeret - Nordjylland Maibritt S Fremsyn X 

1. års delegeret - Nordjylland Michael Br Oplysning X 

4. års delegeret - Nordjylland Søren Bo M Fællesskab X 

        

1. års delegeret - Nordsjælland Suzanne F Solidaritet X 

1. års delegeret - Nordsjælland Søren G Oplysning X 

2. års delegeret - Nordsjælland Maiken R A Solidaritet X 

3. års delegeret - Nordsjælland Jytte R Oplysning X 

        

1. års delegeret - Storkøbenhavn Roger B Fremsyn X 

2. års delegeret - Storkøbenhavn Morten Sø Solidaritet X 

2. års delegeret - Storkøbenhavn Niels R Fremsyn X 

3. års delegeret - Storkøbenhavn Claus Z Fællesskab X 

3. års delegeret - Storkøbenhavn Jesper J Oplysning X 

3. års delegeret - Storkøbenhavn Jonas K Fællesskab X 

3. års delegeret - Storkøbenhavn Morten W Oplysning X 

        

1. års delegeret - Syd Jette N Solidaritet X 

1. års delegeret - Syd Miriam B Fremsyn X 

1. års delegeret - Syd Peter Ma Oplysning X 

1. års delegeret - Syd Simon R Fremsyn X 

2. års delegeret - Syd Annette V Solidaritet X 

2. års delegeret - Syd Johanne K Fremsyn X 

3. års delegeret - Syd Claus S J Fællesskab X 

3. års delegeret - Syd Anni T* Fællesskab X 

4. års delegeret - Syd Niels P Fællesskab X 

4. års delegeret - Syd Torben I Oplysning X 
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1. års delegeret - Øst Anna L Fællesskab X 

1. års delegeret - Øst Trine J Oplysning X 

3. års delegeret - Øst Bo A Solidaritet X 

3. års delegeret - Øst Pia D Oplysning X 

3. års delegeret - Øst Ronnie H Fremsyn X 

3. års delegeret - Øst Marie R Solidaritet X 

        

Hovedservicerådet 

Regionsrepræsentant - Midt Carsten N Solidaritet X 

Regionsrepræsentant - Nordsjælland Finn Sv Fællesskab X 

Regionsrepræsentant - Nordsjælland. Annemette S Fremsyn X 

Regionsrepræsentant - Øst Erik H Oplysning X 

Regionsrepræsentant - Øst Joan C Fællesskab X 

Ny Regionsrepræsentant - Nordjylland Lars F Oplysning X 

Ny Regionsrepræsentant - Storkøbenhavn Ulrich E** Fællesskab X 

Ny Regionsrepræsentant - Syd Arne Ni Solidaritet X 

Ny Regionsrepræsentant - Syd Erik L Fremsyn X 

Formand for Hovedservicerådet Sune H-S     

Sekretær for Hovedservicerådet Vibeke R     

Fungerende Kasserer for Hovedservicerådet Søren S* Solidaritet   

        

Internationalt samarbejde 

International Delegeret Flemming St Fremsyn   

Nordisk Delegeret Ilias P Oplysning   

        

Hovedservicerådets udvalg 

Box 334-udvalg Niels E J*     

Landsdækkende Informationsudvalg Betty K Oplysning   

Servicehåndbogsudvalg Keld F Solidaritet   

Telefon- og e-mailudvalg Lone Z Fællesskab   

Økonomiudvalg Ivan W* Solidaritet   
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Kontorfunktionerne 

AA-Data Niels E J*     

Produktion Kirsten Li     

Produktion Ole P     

Bogsalget Jonas B Fremsyn   

        

* = flere funktioner            **= deltog indtil søndag formiddag  x = stemmeret 

 

Ad punkt 2: Formålserklæringen 

Niels P oplæste Formålserklæringen. 

Ad punkt 3: De tolv Traditioner 

Marie Z oplæste De Tolv Traditioner. 

Ad punkt 4: Garantierne i 12. Koncept 

Ronnie H oplæste garantierne i 12. Koncept. 

Ad punkt 5: Bernard B. Smiths tale: Hvorfor har vi brug for en Servicekonference? 

Jonas K oplæste talen. 

Ad punkt 6: Godkendelse af dagsordenen 

Dagsordenen blev godkendt med akklamation. 

Ad punkt 7: Praktiske oplysninger 

Jørgen F-H orienterede om lokaliteterne og gjorde opmærksom på 

vigtigheden af at stille spørgsmål. 

Ad punkt 8: Valg af stemmetællere 

 Stemmetællere Lone Z, Keld F og Kirsten Li blev valgt med akklamation 

Ad punkt 9: Valg af Ordstyrer (Hovedservicerådet foreslår R Anders R) 

Anders R blev valgt med akklamation. 

Herefter overtog Ordstyreren ledelsen af konferencen. 

Ad punkt 10: Godkendelse af referenter (Hovedservicerådet forslår Svend H og Anni T) 

Referenterne blev godkendt med akklamation. 

Ad punkt 11: Godkendelse af referat fra Servicekonferencen 2023 

Referatet blev uden bemærkninger godkendt med akklamation. 

 Ad punkt 12:    Indlæg om årets tema ved International Delegeret 

 Ved Flemming St: 
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  AA i en omskiftelig verden 

Hej, jeg hedder Flemming og er alkoholiker. 

Velkommen til denne Servicekonference i 2024 her i Middelfart 

Dejligt at se så mange nye deltagere i år. 

Servicekonferencen er den besluttende enhed og forsamling i AA Danmark. Det er de 

delegerende og stemmeberettigede der former og beslutter hvad der skal ske i AA Danmark. 

Husk venligst det! 

—----------------------------------------------------- 

Nogle vil huske, at jeg også indledte konferencen i 2023. I AA Danmark, 

har vi tidligere besluttet, at det er en af de 2 International Delegerede i 

AA Danmark, som åbner konference med årets tema. 

Den anden person som også er International Delegeret sammen med mig, 

har netop afsluttet sin 4-årig periode på posten, så nu er jeg alene om det. 

Temaerne kommer fra de internationale møder som afholdes hvert år i 

Europa eller udenfor Europa, hvor AA Danmark også deltager. 

Når vi taler om en omskiftelig verden, kan vi jo starte med at kigge på os 

selv, og se hvad der har forandret sig i vores tid her på jorden, og gerne 

i den tid vi har været i AA - Nu er AA jo os, og de mennesker vi møder 

når vi er til møder hjemme, eller ude i verden. AA er ikke de mennesker 

som sidder på Hovedservicekontoret eller her ved langbordet. 

Husk, vi er et fællesskab af mænd og kvinder, der deler erfaring, styrke og 

håb. Ingen er over nogen i dette fællesskab. AA helbreder ikke folk, men de 

mennesker som kommer i AA, vil blive tilbudt en løsning til, hvordan vi kan blive ædru og få 

et godt liv.  

Vi bærer alle ansvaret for at give det videre, vi selv har fået. 

Så når man taler om en foranderlig verden, kan man jo let tænke på de ting, 

der er sket siden Bill og Bob mødtes i 1935 og grundlagde AA. 

Her havde der årti tidligere hersket en første verdenskrig, været optur med 

fest og farver i 20-erne, med en efterfølgende recession i 30-erne og et 

alkoholforbud i USA.  

Jeg vil ikke remse alt op, hvad der er sket siden, men blot gøre opmærksom på, at AA 

næste år har eksisteret i 90 år og gjort mange mennesker ædru. 

En kæmpe fest med mange møder vil finde sted i Vancouver, Canada i juli 2025. Arbejdet 

med planlægningen er i fuld gang, og jeg har en flyer med her, som I kan kopiere. 
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At udbrede AAs budskab i en omskiftelig verden er lykkedes, og man kan 

læse meget om dette i vores udmærkede litteratur. Fra tider hvor breve og 

aviser var dagligdag - og eneste kommunikationsmiddel - til det vi har i dag 

af muligheder for at få vores budskab ud til den lidende alkoholiker 

via andre medier. 

At der altid har været konflikter og krig i de 90 år, har nogle gange gjort det svært for den 

lidende alkoholiker at møde andre eller AA, men her er fællesskabet lykkedes med at få 

budskabet frem.  

Jeg kan her nævne, at konflikten i Ukraine har gjort det svært for den russiske del af 

befolkningen at få en del bøger og materiale på russisk, grundet sanktioner. AA i USA har 

dog fundet en løsning på dette. 

Arbejdet i AA, som jo er frivilligt, kan bestå af mange ting. Vi kalder det 

service, og dette er netop den bærende kraft i fællesskabet. Derfor kalder 

vi det for Hovedservicekontoret (Thorsgade), Servicehåndbog, Servicekonference, 

Verdensservice og nu også servicesponsor. 

Hele vores fællesskab er bygget op på, at nogle vil lave service. 

Da verden i 2020 blev ramt af Corona, var flere AA-ere hurtige til at få 

oprettet onlinemøder. Da vi ikke kunne mødes fysisk, var det svært for mange at 

vedligeholde deres ædruelighed, og ikke mindst var det svært for en nykommer at møde 

eller finde AA. Dette startede en ny fast del af vores mødekultur, som har gjort det muligt at 

deltage i et AA-møde herhjemme eller i udlandet, når behovet opstår. Dette er i dag også en 

del af AA i Danmark og i udlandet. Der arbejdes stadig på at tilknytte disse til 

vores Servicekonference her i Danmark, så deres demokratiske stemme også kan blive 

hørt.  

Der findes omkring 42 aktive onlinemøder i Danmark, som også bidrager 

økonomisk til fællesskabet. 

Mange af de forandringer som er sket ude i verden, har også medført flere nye tekniske 

muligheder. Telefoni var jo i 1935 ikke tilskrevet alle, og kun enkelte havde råd og mulighed 

for dette. I dag har de fleste en mobiltelefon, som også har muliggjort, at det er lettere at 

kontakte AA eller en fælle fra fællesskabet. Der er desuden udarbejdet en møde-App for 

samtlige engelske møder i verden. 

AA Danmarks telefon og e-mail service er også fulgt meddenne udvikling, og vi kan være 

stolte af, at vi som fællesskab kan tilbyde service alle ugens dage fra 08.00-24.00. Her vil 

jeg nævne, at som telefonvagt er det vigtigt, at der er mange kontaktpersoner tilknyttet for at 

kunne hjælpe den lidende alkoholiker.  

Håber alle her har meldt sig som kontaktperson!  
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I vores fællesskab laver vi også regelmæssige selvransagelser igennem at holde 

gruppesamvittighedsmøder. Dette bør ske på alle niveauer i fællesskabet. Her bør også 

drøftes ændringer, som kunne påvirke arbejdet i gruppen/fællesskabet. 

Vi skal nok drøfte, om det at være synlig er det samme som at reklamere for AA, hvor vi kan 

have problemer med vores Traditioner. Hvis vi skal have flere til at møde AA og vores 

fællesskab, kan det være, vi skal kigge til andre lande, som blandt andet bruger de 

elektroniske medier til at bringe budskabet videre. 

Måske skal vi se på vores struktur og arbejdsmetoder i AA Danmark. Har disse ændret sig i 

de sidste mange år, hvor verden udenfor har forandret sig? Det er det, I er med til at afgøre 

og eventuelt ændre.  

AA i Danmark oplever desværre nedgang i antallet af personer som laver service, og 

nedgang i indtægter, som I vil se senere, i de fremlagte regnskaber. Ikke mindst skal vores 

visioner for fællesskabet i Danmark være klare for alle. 

Jeg er netop hjemkommet fra den 27-ende verdenskongres i AA i New York, hvor især 

online møderne og deres muligheder fyldte en stor del af konferencen. Mange lande har en 

tydelig struktur hvor disse møder indgår. 

Det blev anbefalet at vi fremtidig kun taler om møder og ikke fysiske eller online møder.  

Der er mange udfordringer og muligheder i at se, hvad andre lande har gjort, og jeg vil 

sammen med Asgar lave en fuldstændig rapport fra vores besøg. 

Denne Servicekonference her i Middelfart, er stedet hvor I er med, og ansvarlig for, at AA 

Danmark kan fortsætte med at udvikle og tilpasse sig samfundet omkring os.  

Husk, vi er ansvarlige, og når nogen rækker ud og har brug for hjælp, er vi til stede. 

Fremtiden for AA Danmark, er afhængig af, om vi kan ændre os og følge med i en 

omskiftelig verden. 

 

Ad punkt 12a: Orientering 

Jørgen F-H orienterede om, at der til frokost er 1 vand - til aften er det 

selvbetalt. 

 Vi beder om, at alle møder op i Komiteerne til tiden. 

 

Lørdag 2. november 2024 kl. 19.30 

Ad punkt 13: Uddrag af ”AA’s arv for tjeneste” af Bill W 

Torben I læste uddrag af ”AA’s arv for tjeneste” 
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Ad punkt 14: Præsentation af emner til personvalg: 

a. Servicekonferenceformand for Servicekonference 2024 

Niels P præsenterede sig. 

b. Servicekonferenceviceformand for Servicekonference 2024 

Jonas K præsenterede sig. 

c. Viceformand for Hovedservicerådet 

Ivan W præsenterede sig. 

d. Kasserer for Hovedservicerådet 

e. Søren præsenterede sig. 

f. Revisorsuppleant 

Ubesat, da ingen kandidater har meldt sig. 

g. Nordisk Delegeret (4 år) 

Ubesat, da ingen kandidater har meldt sig. 

h. International Delegeret for 4 år 

Ubesat, da ingen kandidater har meldt sig. 

 

Ad punkt 15: Godkendelse af rapporter og visioner fra Udvalg, Arbejdsgrupper 

og International Delegerede: 

Anders R understregede, at ved præsentation af rapporterne kan der 

suppleres med det, der er sket efter, at de er skrevet. 

a. Box 334 udvalg 

Niels E J oplyste, at der mangler abonnenter - prisen er 150 kr. 

Abonnement kan bestilles på hjemmesiden. 

Der er kommet en ny medarbejder Jonas B. 

Niels E J opfordrede til at flere kommer med bidrag til Box-334, eventuelt 

ved at ”prikke” til en, I kender.  

b. Håndbogsudvalget 

Keld F berettede, at efter rapporten er indsendt, har vi 

• lavet årsplan for Hovedservicerådet 

• besvaret Sekretæren vedrørende godkendelse af oversættelser 

• lavet indstillinger vedrørende komiteerne 

• gennemgået alle indsendte forslag 
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Et Forslag til Hovedservicerådet om at samarbejde med 

Servicekonferenceudvalget om gennemgang af indkomne Forslag og 

Workshopemner var blevet nedstemt. 

 Alle indstillinger til Hovedservicerådet var ens fra de to udvalg. 

Vi kan godt bruge et par stykker mere i udvalget, Det kan umiddelbart 

lyde som tørt, men det er spændende og interessant at få indblik i 

strukturen. 

 

c. Landsdækkende Informationsudvalg 

Betty K berettede, at der er kommet 3 nye medlemmer, som endnu 

mangler godkendelse fra Hovedservicerådet. 

Vi glæder os til at lære de tre nye at kende. 

I juni er der et introduktionsmøde vedrørende Folkemødet på 

Bornholm. 

 

Michael, formand for Region Nordjylland, siger, at de har ingen 

repræsentant, da han først hørte om det på Landsmødet 

 

d. Telefon- og e-mail udvalg 

e. Lone Z oplyste, at det har været et hårdt år, hvor 3 arbejdsfunktioner 

har valgt at fratræde. 

Der er kommet nye udvalgsmedlemmer fra nogle Regioner, og en 

mangler stadig. 

Vi søger gennemsigtighed ved, at flere personer kender samme poster. 

Forsøg med Workshop ved oplæring af flere nye vagter virker positivt. 

Der er arbejdet hårdt på at få styr på og klarlagt omfanget af 

opgaverne, hvilket har krævet mange møder. 

Nu søger vi 2 Koordinatorer til at varetage en del af opgaverne. 

AA-reklame i biografer har kun givet en lille effekt på henvendelser - 

dog er der i oktober en lille stigning, som måske kan være 

eftervirkninger. 

 

f. Økonomiudvalg 

Ivan W havde ingen bemærkninger til rapporten.  

Han oplyste, at der har været afholdt de nødvendige møder.  

Næste møde afholdes i Thorsgade  



Side 11 af 17 
Referat fra Servicekonferencen 2024 

 

g. Arbejdsgruppe vedrørende Onlinemøder 

Svend H oplyste at meget lidt er sket efter rapporten. 

Vi venter på nyt fra Internationalt Delegerede efter World Service Mødet. 

 

h. Nordisk delegeret 

Ilias P oplyste, at alle møder er Onlinemøder. 

De delegerede mødes på Servicekonferencerne. 

Det er bedre med fysiske møder. 

           Der må være flere Nordisk Delegerede, det er en meget vigtig post. 

           Flemming St spurgte hvor Færøerne er, og Ilias P svarede, at han må        

                               spørge Daglig Ledelse, da han ingen kendskab har til det. 

Finn Sv mener, at Service i Finland er brudt sammen. 

Ilias P svarede, at der er to AA-afdelinger i Finland, som er uenige. 

Norge har to Finlandsdelegerede, som har kontakt med en anden 

afdeling end den Danmark er knyttet til. 

     Sune H-S oplyste at både Grønland og Finland er inviteret. 

  

International Delegerede 

Flemming St mindede om, at ledige jobs i Service er annonceret på 

Hjemmesiden. 

Det er en stor udfordring, og det er spændende. 

Der er lige nu ingen afløser for Asger J. 

2026 er World Service Konferencen i Lissabon 

På møderne bliver brugt 2 minutter til at highlighte nogle punkter fra 

Danmark. 

Onlinemøder er en stor del, og der må laves forslag om, hvordan de 

integreres.  

Det drejer sig blandt andet om flygtninge og immigranter, og der er ingen 

struktur for dem. 

Hvordan kan onlinedeltagere være med i service? 

Arbejdsgruppen kommer med en indstilling til Servicekonferencen. 

Ikke Alkoholikere er talspersoner for AA i Danmark i forhold til blandt 

andet TV. Er der nogen, der kender et emne?  

Der kan læses mere om det på Hjemmesiden. 
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i. Rapport fra Hovedservicerådet 

Sune H-S 

I august stoppede Mogens B A som Forretningsfører. Søren S og 

Mogens B A har haft et godt samarbejdet. 

Der har været 2 Hovedservicerådsmøder - i august var vi i Kolding. 

Vibeke R modtager alle henvendelser og sender videre til Daglig 

Ledelse eller Hovedservicerådet. 

Henvendelsen fra en gruppe i Grønland om oversættelse af Store Bog 

er sendt videre til Litteraturfonden. 

 

Ad punkt 16: Servicekonferencens time - fri debat 

Flemming St lagde ud med spørgsmålet: Er der færre kvinder til AA-møderne  

efter Corona? 

Det blev det overskyggende emne - lidt udvidet til kvinders deltagelse 

generelt. 

Der var ret divergerende opfattelser, her er nogle af kommentarerne: 

• Det er meget forskelligt i de forskellige regioner - og grupper, det veksler 

lige fra 0-1 kvinde, samme antal og til halvt af hver. 

• Der kommer flere mandlige nykommere, men antallet af kvinder er 

uændret  

• Kvinder med kort ædruelighed åbner sig bedre i små grupper. 

• Kvinder er mere stigmatiserede: 

Det er i orden at far drikker - ikke at mor gør. 

• Statistik i Storbritannien der viser 46% kvinder og 54% mænd. 

Øvrige bemærkninger: 

• Lad os tage os ordentlig af nykommere. 

• Brug kontaktpersoner. 

• Godt med onlinemøder for utrygge. 

▪ Hvorfor mangler der folk til service? 

Det gør der alle steder. 

• Husk Sponsor - og Servicesponsor. 

▪ Filmen Fuld af kærlighed giver måske flere medlemmer i Al-Anon og Børn 

af alkoholikere - og eventuelt til AA. 

▪ Hvorfor mangler der folk til Service? 

▪ Det er generelt i alle sammenhænge - også for alle andre ”foreninger” 

▪ Det må Sponsorer - og Servicesponsorer - gøre mere for. 

Afslutning klokken 22.00 
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Søndag den 3. november 2023 kl. 10.15 

Ad punkt 17: Godkendelse af Regnskab for 2023 

 Søren S gennemgik hovedtallene i Regnskab 2023, og henviste til 

det detaljerede regnskab, der er udsendt. 

 Resultatet er et underskud på 42.000 mod et budgetteret underskud 

på 76.000. 

 Søren S havde følgende bemærkninger til regnskabet: 

 Der er sendt godt 200.000 til den Internationale Litteraturfond. 

 Der er behov for at rydde op i den måde, regnskabet opstilles på. 

Revisoren hjælper med dette arbejde. 

 Abonnementer på Box 334 er gennemgået. Det har vist sig, at der 

måtte slettes 80-90 på grund af manglende betaling - måske 

manglende registrering af ophør. Det påvirker dette års regnskab. 

 Der foretages justeringer af den måde salget af bøger gøres op på i 

forhold til forbruget af beholdningen. 

 Flemming St spurgte, hvad Litteraturfonden er 

 Søren S oplyste, at der tidligere er truffet beslutning om, at der kun 

sendes overskydende beløb til Litteraturfonden, der hjælper mindre 

lande med at få oversat / udgivet litteratur. 

 Erik H spurgte ind til de 203.000. 

 Svend H oplyste, at det var en effektuering af beslutningen på 

Servicekonferencen 2023. 

 Sune H-S takkede for det store arbejde, der var foretaget og 

understregede, at der havde været mange, der havde deltaget. 

 Regnskabet blev godkendt med akklamation 

   

Ad punkt 18: Godkendelse af anvendelse af overskud for 2023 

 Udgik på grund af underskud. 

 

Ad punkt 19: Godkendelse af Budget for 2024 

Søren S fremlagde Budget 2025 og kommenterede nogle af tallene. 

Søren S havde udarbejdet forskellige grafiske figurer, der viste udviklingen 

de kommende år. 

Der var en bemærkning om at det er udmærket at vise underskud på 

budgettet, når det er forventet. 
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Det fremmaner dog utryghed, så prøv at lave budget uden underskud. 

Søren S mente, at husleje vil være billigere ved udflytning. 

Anders R mente, vi skal bevare vores lokaler. Og gjorde opmærksom på, at 

det var det foreliggende Budget 2025, der skulle tages stilling til. 

 

Fra Komiteerne blev resultaterne af behandling af budgettet fremlagt: 

• Fremsyn: Ronnie H 

• Fællesskab: Claes B 

• Solidaritet: Annette V 

• Oplysning: Torben I 

 

Der var herfra intet, der kunne indføjes i budget.  

Budget blev godkendt uden ændringer. 

    

Ad punkt 20: Godkendelse af Servicehåndbogen 2023 

Servicehåndbogen blev godkendt med akklamation. 

 

Ad punkt 21: Præsentation af komitéernes indstillinger samt afstemning 

Forud for præsentationen blev det talt op, hvor mange stemmeberettigede, 

der var til stede. Der var 48 stemmeberettigede. 

Præsentationen og afstemningerne fremgår af ”Forslag og 

Workshopemner - Referat”. 

  

Da vi var foran tidsplanen, blev det vedtaget at fortsætte med næste punkt på 

dagsordenen efter en lille pause. 
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Ad punkt 22: Valg af: 

a. Servicekonferenceformand for Servicekonferencen 2025 

Niels P blev valgt med 43 stemmer – 5 blanke. 

b. Servicekonferenceviceformand for Servicekonferencen 2025 

Jonas K blev valgt med 44 stemmer - 4 blanke.  

c. Viceformand for Hovedservicerådet 

Ivan W blev valgt med 46 stemmer - 2 blanke. 

d. Kasserer for Hovedservicerådet 

e. Søren S blev valgt med 44 stemmer - 4 blanke  

f. Revisorsuppleant 

Ingen kandidater. 

g. Nordisk Delegeret  

Ingen kandidater. 

h. International Delegeret 

Ingen kandidater. 

i. Suppleant for International Delegeret. 

Ingen kandidater. 

 

Søndag den 3. november 2024 kl. 13.30 

 

Ad punkt 23: Præsentation og godkendelse af nye Regionsrepræsentanter i 

Hovedservicerådet 

Følgende blev præsenteret og godkendt med akklamation: 

 Annemette S, Region Nordsjælland 

Arne Ni, Region Syd 

Erik L, Region Syd 

Lars F, Region Nordjylland  

 

Ad punkt 24: Servicekonferencen 2025 

Servicekonferencen 2025 afholdes 1. - 2. november 2025. 
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Ad punkt 25: Eventuelt 

a. Udenlandske gæsters oplevelse af Servicekonferencen 

Sverre H fra Norge takker for invitation for 3. gang. Det er fint, for nu 

forstår jeg mere. 

Det er sådan, at norske tilstande i AA ligner meget danske, dog er der i 

Norge både Distrikter og deri Regioner. 

De 4 Nordiske Grupper er lidt forskellige. 

Der er hos os 100% aflønnet personale på Hovedservicekontoret. 

Det er rart, at vi kan dele erfaringer, og jeg takker for gode samtaler.  

 

Steffen O fra Sverige takker for invitation. 

I Sverige er der ændret i strukturen, så der nu er lidt forskel i forhold til 

Danmark. 

Der er Servicekonference i 3 dage. Vi har en onlinekreds, der deltager i 

Servicekonferencen. 

Vi har en ikke-alkoholiker - en præst - som gør et godt arbejde i TV og 

radio. 

Det er godt af arbejde hjemme, for der starter arbejdet. 

Tak for mig. 

 

b. To 1. Års Delegeredes oplevelse af Servicekonferencen 

Simon R synes, det har været interessant og spændende. 

Jeg sneg mig ind til mødet for de 4. års delegerede for at høre mere om 

de forskellige poster. 

Har fået meget godt at tage med hjem til Gruppen. 

 

Suzanne F siger, at hun er havnet her ved et tilfælde. 

Hun ønskede at blive medlem af Landsdækkende Informationsudvalg, og 

ved et Regionsmøde blev hun valgt til dette og desuden som Delegeret. 

Har tidligere uddelt materialer offentligt. 

Nu har hun set det indefra og håber at kunne gøre en forskel. 
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c. En 4. Års Delegeret siger farvel 

Torben I vil komme til at savne arbejdet her. 

Har været til ”jobmesse” for at se, hvad der nu er af muligheder. 

Der vil blive et tomrum. Der har været vrøvl og ballade - sjov og fest. 

Har arbejdet meget i Region for at få flere med i Service. 

Vil gerne tage over i Hovedservicerådet, men der er også sjov i 

Regionen. 

Tak for de 4 år - jeg håber på næste år. 

 

Ad punkt 26: Afslutning med Sindsrobønnen 

Jørgen F-H takkede ordstyreren Anders R for en god guidning igennem 

konferencen og takkede for hjælp til formandsposten fra AA-Data, Daglig 

Ledelse og Delegerede. 

 

Servicekonferencen blev afsluttet klokken 13.50 med Sindsrobønnen. 

 


